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PROTOKÓŁ NR XI.2015 

z przebiegu XI sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 3 września 2015 r. 

 

XI sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej w Zespole 

Szkół Ponadgimnazjalnych w Sulechowie. 

W obradach sesji uczestniczyło 19 radnych (nieobecni: Danuta Hołołub 

i Ireneusz Plechan). Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu nr XI.2015 . 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście. 

Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad 1. 

Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 

o godz. 1310 otworzył XI sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 

wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 19 radnych, co stanowi 

kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek 

obrad oraz niezbędne materiały i projekty uchwał. Zarząd przygotował 

autopoprawki do zmian budżetowych i Strategii Powiatu. Porządek obrad 

Rada przyjęła jednogłośnie, „ZA”. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XI Sesji Rady Powiatu. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wręczenie honorowego wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu 

Zielonogórskiego” Panu Władysławowi Piaseckiemu. 

4. Wręczenie nagród Rady Powiatu i Zarządu dla Marty Witczak i Kamili 

Kubali. 

5. Przyjęcie Protokołów nr IX.2015 i X.2015. 

6. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

8. Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad 

Miast i Gmin. 

9. Wnioski i interpelacje radnych. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
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1) ............. zmiany uchwały Rady Powiatu Zielonogórskiego w sprawie 

określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2015 roku; (druk 62); 

2) ............. udzielenia odpowiedzi na wezwanie do usunięcia naruszenia 

prawa; (druk  63);  

3) ............. zmiany uchwały dotyczącej przekazania Gminie Sulechów 

zadania zarządzania drogą powiatową nr 1206F w m. Kije, (druk 66); 

4) ............. nadania imienia Liceum Ogólnokształcącemu 

w Sulechowie, (druk 68); 

5) ............. wskazania przedstawicieli Rady Powiatu Zielonogórskiego 

do składu Powiatowej Rady Pożytku Publicznego, (druk 69); 

6) ............. zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok, (druk 64 ); 

7) ............. zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego na 

lata 2014-2022”; (druk 65); 

11. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

12. Wolne wnioski i zapytania. 

13. Zamknięcie XI Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad 3. 
W związku z nieobecnością Pana Prezesa Władysława Piaseckiego na 

Dożynkach zostało wręczone honorowe wyróżnienie „Zasłużony dla Powiatu 

Zielonogórskiego.  

Pan Władysław Piasecki jest znamy prawie wszystkim mieszkańcom 

naszego powiaty, a rolnikom w całym kraju. Był wieloletnim Prezesem 

Lubuskiej Izby Rolniczej w Zielonej Górze, ma bardzo duży wkład w rozwój 

rolnictwa na terenie powiatu, województwa i kraju, integrację społeczności 

rolnej, doskonale współpracuje z samorządami gminnymi i powiatem. Był 

Wiceprezesem Krajowej Izby Rolniczej oraz członkiem Rady Gospodarki 

Żywnościowej. Ponadto jest współzałożycielem i Prezesem Zarządu firmy 

"BOMADEK" Sp. z o. o. 

Ad 4. 

Na sesji gościł dwie mistrzynie uczennicę Martę Witczak 

i absolwentkę Kamilę Kubalę Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego w Sulechowie, które zdobyły podium na XIV Światowych 

Letnich Igrzyskach Olimpiad Specjalnych w Los Angeles. Polskę na 

igrzyskach reprezentowało 4 zawodników, wśród nich Marta i Kamila, które 

na co dzień trenują w Klubie Olimpiad Specjalnych "Kometka" przy Ośrodku 

Szkolno-Wychowawczym w Sulechowie. Indywidualnie Marta Witczak 
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wywalczyła złoty medal, a Kamila Kubala brązowy. Ponadto każda 

z nich przywiozła jeszcze z Los Angeles srebro w grze mieszanej. Trenerem 

obu zawodniczek jest Roman Zawalny - nauczyciel w Ośrodku Szkolno-

Wychowawczym w Sulechowie. Marta Witczak i Kamila Kubala to 

utytułowane zawodniczki, które już wcześniej zdobywały medale na 

Światowych Igrzyskach Olimpiad Specjalnych (w Szanghaju w 2007 r.) i na 

Europejskich Igrzyskach Olimpiad Specjalnych (w Warszawie w 2010 r.) 

Zawodniczkom i trenerowi gratulujemy osiągniętego sukcesu i życzymy 

kolejnych sportowych laurów. Rada Powiatu i Zarząd Powiatu ufundowały 

nagrody. Dziewczęta otrzymały tablety, trener również został uhonorowany.  

 

Ad 5. 

Przewodniczący poinformował, że Protokoły są dostępne na stronie 

internetowej BIP powiatu zielonogórskiego, link Rady Powiatu, 

a w papierowej wersji do wglądu w biurze Rady oraz wyłożony przed sesją. 

Protokoły IX.2015 i X.2015 zostały przyjęte jednogłośnie 

 

Ad 6. 
Starosta sprawozdanie z prac członków Zarządu od 30 czerwca br. do 

2 września przesłał radnym (załącznik nr 3).  . Przedstawił radnym informację 

o przeprowadzonych przetargach. (załącznik nr 4).  

Starosta przedstawił Monikę Kwaśny, zastępującą w czasie 

nieobecności Dyrektor Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu Dróg oraz 

Jarosława Judzińskiego, który jest odpowiedzialny za sprawy techniczne. 

Podziękował Wójt Gminy Trzebiechów, Izabelli Staszak, pracownikom 

starostwa  za organizację powiatowo-gminnych dożynek oraz wszystkim, 

którzy uczestniczyli w tym święcie. 

 

Ad 7. 

Przewodniczący zapoznał ze swoimi działaniami w okresie 

międzysesyjnym. W okresie od 30 czerwca do 3 września pełniłem dyżury 

w biurze rady powiatu. Spotykałem się również z samorządowcami z naszego 

powiatu, między innymi z Burmistrzem Babimostu. Byłem z wizytami 

w powiatowych placówkach oświatowych. Cyklicznie spotykam się 

z Burmistrzem Sulechowa, brałem udział  wraz z wiceprzewodniczącym 

w uroczystościach patriotycznych, w święcie Wojska Polskiego, z okazji  

6. rocznicy rozpoczęcia II wojny światowej. W uroczystym rozpoczęciu roku 

szkolnego, LO w Sulechowie. Również w Powiatowo-Gminnych Dożynkach 

w Trzebiechowie, w udział też wzięła większość radnych. 

Wiceprzewodniczący rady również pełnili dyżury w biurze rady 

 

Ad 8. 
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Adam Jaskulski zapytał o przygotowania do wprowadzenia od 

1 stycznia 2017 r. nowelizacji ustawy o transporcie publicznym. W Gminie 

Świdnica jest kilku przewoźników. Zaproponował spotkanie wójtów, 

burmistrzów z terenu powiatu i przewoźników w celu omówienia zmian w 

ustawie i wynikających z nich uregulowań. Zapytał czy powiat zielonogórski 

będzie organizatorem spotkania czy może związek powiatów. 

Edwin Łazicki poinformował, że zarząd powiatu rozpatrzy wniosek. 

 

Ad 9. 

Danuta Pyrtko poprosiła o szybkie usunięcie drzew i uprzątnięcie 

poboczy w pasie drogowym na drodze do Urzut, droga 1074F. Obecny stan 

zagraża bezpieczeństwu, są zaznaczone akacje do wycięcia za tablicą z nazwą 

miejscowości. Podziękowała za uporządkowanie drogi 1163F Skibice-

Drągowina-Klępina. 

Roman Rakowski zwrócił uwagę na systematyczne utrzymywanie 

czystości i zielenie przy drogach, zwłaszcza w miejscowości Kije i poprosił 

o współpracę z Gminą Sulechów. 

Ryszard Górnicki podziękował Romanowi Rakowskiemu, 

Burmistrzowi Sulechowa poprzedniej kadencji za złożenie wniosku 

o utworzeniu strefy ekonomicznej na terenie gminy. 

 

Ad 10. 

Przewodniczący przypomniał, że wszystkie projekty uchwał wraz 

z autopoprawkami zostały szczegółowo omówione i pozytywnie 

zaopiniowane przez wszystkie Komisje. 

1)  Rada jednogłośnie, 19 „ZA” przyjęła Uchwałę Nr XI.66.2015 

w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Zielonogórskiego w sprawie 

określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na 

które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2015 roku, (załącznik nr 5). 

2) Radni zapoznali się z wnioskiem Burmistrza Sulechowa, na 

posiedzeniach Komisji omówili projekt uchwały w sprawie udzielenia 

odpowiedzi na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa. Mają do 

wyboru uznanie wezwania za zasadne lub bezzasadne.  

Starosta poprosił radcę prawnego, Sławomira Kwietniowskiego 

o wypowiedź w tej sprawie.  

Sławomir Kwietniowski przytoczył art. 22 ustawy o samorządzie. 

Poinformował, przedstawił przykłady orzecznictwa sądów 

administracyjnych. Wyjaśnił, iż rada ma obowiązek nie wyrazić zgody 

na rozwiązanie stosunku pracy z radnym jeśli spowodowane w związku 

z pełnieniem mandatu, natomiast w innych przypadkach jest to 

suwerenna decyzja rady. W wezwaniu Burmistrza Sulechowa zawarte 

są argumentu odmienne niż rada przyjęła w swojej uchwale 

Nr X.65.2015. 
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Komisje podtrzymały uchwałę Rady o niewyrażeniu zgody na 

rozwiązanie stosunku pracy z radnym i uznały, że wezwanie do 

usunięcia naruszenia prawa jest bezzasadne. 

Radni podjęli Uchwałę Nr XI.67.2015 w sprawie uchwały w sprawie 

udzielenia odpowiedzi na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa 18 

głosami ZA i 1 Wstrzymującym Rafała Rosolskiego.; (załącznik nr 6).  

3)  Radni bez uwag, 19 głosów ZA podjęli Uchwałę XI.68.2015 

w sprawie zmiany uchwały dotyczącej przekazania Gminie Sulechów 

zadania zarządzania drogą powiatową nr 1206F w m. Kije, (załącznik 

nr 7). 

4) Radni bez uwag, 19 głosów ZA podjęli Uchwałę XI.69.2015 

w sprawie nadania imienia Liceum Ogólnokształcącemu w Sulechowie, 

(załącznik nr 8). 

5) Przewodniczący oświadczył, iż na posiedzeniach Komisji wskazano 

radnych Romualda Malinowskiego i Romana Rakowskiego, kandydaci 

wyrazili zgodę.. Spytał czy są jeszcze inne kandydatury. Wobec ich 

braku, zarządził głosowanie. Radni bez zastrzeżeń podjęli Uchwałę 

Nr XI.70.2015 w sprawie wskazania przedstawicieli Rady Powiatu 

Zielonogórskiego do składu Powiatowej Rady Pożytku Publicznego; 

(załącznik nr 9). 

6) Edyta Dwojak, Skarbnik omówiła zmiany uchwały budżetowej na 2015 

rok i przedstawiła autopoprawki do niego. 

Rada przyjęła Uchwałę Nr XI.71.2015 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2015 rok 21- ZA, (załącznik nr 10). 

8) Radni jednogłośnie, 19 „ZA”  przyjęli Uchwałę Nr XI.72.2015 

w sprawie w sprawie zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego 

na lata 2014 – 2022”, (załącznik nr 11). 

 

Ryszard Górnicki w imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość poprosił 

o przerwę 

Przewodniczący ogłosił 10 min. przerwy. 

 

Ad 11. 

Tadeusz Cygański stwierdził, że do chwili obecnej nie załatano na 

terenie Gminy Bojadła żadnej dziury, na terenie całego powiatu niewiele 

zrobiono. 

Starosta poinformował, że jest już pełna obsada na remonterze i prace 

ruszą „pełną parą”. Przy pomocy urzędu pracy udało się zatrudnić 

obcokrajowca z Ukrainy. Polskich kierowców z uprawnieniami nie 

interesowała prace za stawkę jaką powiat mógł zaoferować. Zakomunikował 

również, że trwają już rozmowy z włodarzami gmin w sprawie zmian 

w ustawie o transporcie zbiorowym i zapewnieniu transportu mieszkańcom. 

Nie zapadły jeszcze żadne wiążące decyzje, ale są konsultacje z innymi 

starostami. 
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 Edwin Łazicki zakomunikował, iż pierwszej kolejności zostaną 

wykonane roboty na terenie Gminy Bojadła. 

Stanisław Okopień oznajmił, że obecnie remonter pracuje na terenie 

Nowogrodu Bobrzańskiego. 

Starosta przedstawił Dagmarę Zientek, pełniącą obowiązki Dyrektora 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Sulechowie po odejściu 

Andrzeja Klementowskiego na emeryturę. 

Ad 12.  

Jerzy Rozynek, Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 

w Sulechowie .zwrócił uwagę na zastój w kształceniu zawodowym młodzież. 

Rozmawiał z pracodawcami, którzy są chętni do zatrudniania uczniów. Jest 

tworzone Stowarzyszenie „Zawodowiec” na rzecz promocji kształcenia 

zawodowego. Zainteresowani są też pracownicy naukowi sulechowskiej 

uczelni. Poprosił radnych, Zarząd do włączenia się wsparcia do działań. 

Starosta „przyklasnął” inicjatywie. Podziękował za zaangażowanie. 

Staramy się wsparcie unijne, zwłaszcza pozakonkursowe. Podziękował 

również za włączenie pracowników uczelni. Zarząd dołoży wszelkich starań 

by wesprzeć inicjatywę. W tym roku szkolnym „z tej strony Odry uciekło 150 

uczniów do zielonogórskich szkół”. Poprosił również wszystkich o wsparcie 

stowarzyszenia. 

Roman Rakowski złożył ustny wniosek o przywrócenie stypendiów dla 

najlepszych sportowców. Należy młodzież z wynikami uhonorować lub 

zakupić sprzęt. Poprosił Zarząd i Skarbnika o wzięcie tej sprawy pod uwagę. 

Wsparcie choćby skromne na początek może wiele pomóc młodzieży i ich 

rodzicom. 

Ryszard Górnicki powrócił do poruszonej na posiedzeniu Komisji 

Budżetowej sprawy załączników do projektów zmiany uchwały budżetowej 

na 2015 rok. Poprosił o wyjaśnienie „niezgrabnej, niezręcznej sytuacji”, lecz 

może Si e zdarzyć zapomnienie, przeoczenie. Po sprawdzeniu otrzymanych 

materiałów na bieżącą sesję stwierdził, że pojawiły się zadania majątkowe, 

nad którymi Rada nie głosowała w czerwcu. Być może stało się to wcześniej, 

np. w  maju lub kwietniu, może nawet styczniu. Sprawdził materiały 

i porządek na IX sesję i nie ma zmian budżetowych. Na bieżącej sesji są nowe 

zadania majątkowe, inwestycje na nowe drogi, rozpoczęto przetargi. Prosił 

o wyjaśnienie kiedy przeprowadzono procedurę zmian majątkowych, kiedy 

głosowano zmiany. Na posiedzeniu Komisji zwracał na ten fakt uwagę, lecz 

został „zignorowany”. To bardzo ważna sprawa. Jeśli głosowanie było to „się 

wycofuje”. Jeśli zmian budżetu dokonano bez wiedzy rady to jest „grzech 

ciężki”. 

Przewodniczący spytał czy są jeszcze pytania, wnioski. 

Starosta odpowiedział, iż w chwili obecnej trudno się odnieść, ale jest 

pewny, że autopoprawki zostały przedłożone radnym. Należy zbadać 

dokumentację. 

http://powiat-zielonogorski.pl/pl/Powiat/Powiatowe-jednostki-organizacyjne/Specjalny-Osrodek-Szkolno-Wychowawczy-w-Sulechowie
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Ryszard Górnicki zaproponował zbadanie tej sprawy przez Komisję 

Rewizyjną. 

Skarbnik oznajmiła, że każda sesja jest bardzo ważna, ale absolutoryjna 

szczególnie i dokłada wszelkich starań by materiały były dokładnie radnym 

przedstawione. Autopoprawki do zmian budżetu omówiła, zadania majątkowe 

przedstawiła i poprosiła o przyjęcie projektu wraz z autopoprawkami i nikt nie 

zgłosił uwag. 

Przewodniczący Rady spytał czy te środki były na drogi z oszczędności, 

stwierdził, że Komisja Rewizyjna zbada sprawę i otrzyma wyjaśnienia na 

piśmie. Dopytał, o którą sesję chodzi. 

Skarbnik wyjaśniła, że sesja w Wojnowie. 

Edwin Łazicki stwierdził, że nagranie może być nie słyszalne. 

Ryszard Górnicki stwierdził, iż ma przed sobą zwołanie sesji wraz 

z porządkiem obrad podpisany przez Przewodniczącego i nie ma w nim zmian 

budżetu. Na posiedzenie Komisji sugerowano, że mam inne materiał, 

a wszyscy otrzymują te same materiały. 

Skarbnik zakomunikowała, że na pewno był. 

Ryszard Górnicki stwierdził, że nie ma, być może w „po drodze” się 

zmieniło. 

Edwin Łazicki: „nie chcę insynuować, że zrobiliśmy 

W Protokole też nie ma zmian w budżecie, sprawdził dogłębnie i nie ma 

zmian w budżecie. Dziś nie sprawdzimy, bo protokół jest bardzo gruby. 

Skarbnik 30 czerwca to koniec okresu sprawozdawczego i zmiany 

w budżecie muszą być. 

Ryszard Górnicki zaczął odczytywać porządek obrad IX sesji pkt 9 a). 

Przewodniczący Rady z protokołu odczytał: „pkt 9.13 pisze zmiany 

uchwały budżetowej na 2015 – błąd literówka 2014 – druk 51, 9.14 zmiana 

Strategii, który powiązany jest z budżetem”. Jest to ciężki zarzut, nie chcę by 

ktoś pomyślał, że „puścił lub Zarząd puścił poza Radą” i postawił wniosek, by 

Komisja Rewizyjna zbadała tę sprawę, którą przedstawił radny Ryszard 

Górnicki. 

Rada ma kworum proszę o przegłosowanie:11 głosów „ZA”. 

Przewodniczący spytał czy Komisji Rewizyjnej starczy czasu do 

następnej sesji na wyjaśnienie. 

Ryszard Górnicki, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej potwierdził. 
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Ad 14.  

Następna sesja 30 września (środa) o godz. 11:30 w Nowogrodzie 

Bobrzański. 

O godz. 1440 Przewodniczący Rady zamknął obrady XI Sesji Rady 

Powiatu Zielonogórskiego. 

 

 

 

 

 

Protokolant         Przewodniczący Rady 

        Powiatu Zielonogórskiego 

         Jolanta Drygas     

                  Edwin Łazicki 
 


